

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS (2021)**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB DATO' ABDULLAH SANI BIN ABDUL
HAMID [KAPAR]**

TARIKH : 14 SEPTEMBER 2021 [SELASA]

SOALAN

Minta **PERDANA MENTERI** menyatakan komitmen Kementerian terhadap isu berkenaan golongan lesbian, gay, biseksual dan transgender (LGBT) di negara ini.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kerajaan memandang serius dengan isu berkenaan golongan lesbian, gay, biseksual dan transgender (LGBT) di negara ini. Malaysia adalah sebuah negara yang berpegang kepada agama Islam sebagai agama Persekutuan yang menerapkan nilai-nilai moral berlandaskan adat, budaya dan agama yang sekian lama diterapkan dalam kalangan masyarakat tempatan. Sehubungan itu, mana-mana individu yang melanggar undang-undang perlu diambil tindakan. Namun begitu, pada masa yang sama, mereka perlu ditariah dengan cara yang paling berhikmah dan diberi kesedaran untuk kembali ke pangkal jalan.

2. Kerajaan juga berharap adalah menjadi tanggungjawab semua pihak, sama ada agensi kerajaan atau swasta termasuk masyarakat awam, untuk mengajak dan membimbing golongan LGBT ini untuk kembali kepada fitrah. Usaha sebegini sangat dituntut dengan harapan mereka boleh melakukan perubahan diri.

3. Atas rasa tanggungjawab tersebut, Kerajaan melalui Jabatan Kemajuan Islam Malaysia (JAKIM) sebagai agensi agama Islam peringkat Persekutuan dengan kerjasama Jabatan Agama Islam Negeri (JAIN), telah mengambil inisiatif menyantuni golongan ini bagi membantu mereka kembali kepada fitrah.

4. Antara inisiatif yang telah dilaksanakan oleh JAKIM menyantuni dan membantu golongan LGBT di Malaysia adalah melalui beberapa pendekatan seperti berikut:

(a) Pembentukan Pelan Tindakan Sosial Islam

Pelan Tindakan Sosial Islam, Jabatan Kemajuan Islam Malaysia (PTSI JAKIM) 2019-2025 telah dibangunkan bagi menangani gejala sosial dalam kalangan masyarakat Islam di Malaysia termasuklah isu LGBT. Antara usaha yang telah

NO. SOALAN: 40

dilaksanakan adalah dengan mewujudkan *task force* yang turut dianggotai oleh beberapa buah kementerian dan agensi yang saling membantu menangani isu LGBT.

(b) Pelaksanaan Program Bimbingan dan Sokongan

i) Mukhayyam atau Kem Ibadah

Program ini dilaksanakan dengan objektif untuk membimbing dan memberikan kesedaran kerohanian/ spritual terhadap golongan LGBT melalui pendekatan agama (tauhid) untuk memberikan pendedahan dan bimbingan ilmu fardhu ain dan pengetahuan serta kesedaran berkaitan kesihatan khususnya HIV.

Sehingga Jun 2021 seramai 1,733 orang peserta di kalangan golongan LGBT yang telah mengikuti Program Mukhayyam JAKIM dengan kerjasama Jabatan Agama Islam Negeri-Negeri dan agensi seperti Kementerian Kesihatan Malaysia dan Majlis Agama Islam Negeri-Negeri serta Pusat Zakat. Di samping itu, terdapat dua belas (12) NGO Komuniti Hijrah daripada golongan LGBT yang beragama Islam telah berjaya ditubuhkan.

ii) Program Susulan dan Sokongan

Program susulan dan sokongan ini merupakan aktiviti susulan seperti usrah dan kelas pengajian serta bantuan modal awal perniagaan untuk ekonomi sara diri melalui inisiatif komuniti sendiri atau agensi-agensi seperti JAKIM, Majlis Agama Islam Negeri-negeri (MAIN), Jabatan Agama Islam Negeri-negeri (JAIN), dan Pertubuhan Bukan Kerajaan (NGO).

Program Usrah Iqrah yang dilaksanakan setiap bulan merupakan program pengisian kerohanian yang membantu komuniti ini untuk menambah ilmu dan pengetahuan dalam agama yang dilaksanakan secara bersemuka. Walau bagaimanapun, dalam tempoh pandemik ini program tersebut telah dilaksanakan secara atas talian.

NO. SOALAN: 40

iii) **Program Pendidikan dan Advokasi Berkaitan Isu LGBT**

Program yang dilaksanakan adalah berbentuk seminar yang menasaskan masyarakat awam termasuk pelajar-pelajar sekolah, universiti awam dan swasta (UA/US), kaunselor sekolah/UA/US, ibu bapa, sukarelawan sosial Islam, staf kesihatan dan wakil NGO sosial Islam. Seminar ini membincangkan isu LGBT dari aspek psikososial, psikologi, psiko-spiritual dan kesihatan agar peserta mendapat maklumat dan kemahiran yang tepat bagi menghindari perlakuan LGBT serta membantu golongan yang terlibat untuk meninggalkan perlakuan LGBT. Program ini turut melibatkan golongan LGBT yang dijemput sebagai ahli panel untuk sesi perkongsian.

Dalam menghadapi tempoh pandemik ini, program seumpama ini telah dilaksanakan secara atas talian dan pada 4 September 2021, satu Persidangan Pra-Bengkel Khemah Ibadah Nusantara Bersama Komuniti LGBT telah diadakan melibatkan komuniti LGBT dari empat (4) buah negara iaitu Malaysia, Indonesia, Thailand dan Singapura.

iv) **Sumbangan Tabung Musa'adah**

Mengambil kira bahawa golongan ini juga merupakan antara yang terkesan dengan pandemik Covid-19, JAKIM tampil menghulurkan sumbangan bantuan Tabung Musa'adah kepada golongan LGBT. Seramai 525 orang yang pernah menyertai program Mukhayyam JAKIM telah diberikan sumbangan.

c) **Penubuhan Pusat Khidmat Sosial**

Pusat Khidmat Keluarga dan Sosial Komuniti (PKKSK) termasuklah *KSKCareCentre* yang diletakkan di bawah JAKIM. Pusat ini menyediakan khidmat Kaunseling Syarie, Terapi Psikospiritual Islam dan Ilaj Syarie. Ia terletak di Masjid Tuanku Mizan Zainal Abidin dan dibuka kepada semua

NO. SOALAN: 40

masyarakat awam. Perkhidmatan di pusat ini boleh diperolehi secara percuma. Perkhidmatan ini juga turut disebar luas di negeri-negeri dengan kerjasama daripada Jabatan Agama Islam Negeri-Negeri.

d) Mewujudkan Talian *MyCare Cov.19*

Talian ini diwujudkan atas inisiatif JAKIM bagi menghadapi tempoh pelaksanaan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) yang telah menimbulkan kesan terhadap emosi masyarakat. Talian ini telah bermula sejak April 2020 sehingga kini bagi menyantuni masyarakat awam yang terkesan akibat pandemik ini. Talian ini menerima pelbagai isu yang dihadapi oleh masyarakat awam dan telah disantuni oleh petugas-petugas yang terdiri daripada pegawai dan kakitangan di JAKIM termasuk kaunselor-kaunselor yang telah dilantik.

e) Mewujudkan bahan-bahan penerbitan

JAKIM dengan kerjasama Yayasan Ihtimam Malaysia (YIM) telah menerbitkan *e-book* Panduan Hijrah Diri bagi mereka yang mengalami permasalahan homoseksual yang boleh dimuat turun di *Google Playstore*, buku "Hadith Sahih Berkenaan Perlakuan LGBT" serta risalah "Memahami LGBT Daripada Perspektif Seorang Muslim". JAKIM juga telah membangunkan Modul '*Ilaj Wa Syifa*' (Rawatan dan Pemulihan) khusus bagi golongan Lesbian dan Gay (JAKIM, 2020). Terkini, buku Menelusuri Fitrah Insani merupakan buku terbitan baru JAKIM (Tahun 2021).

Sekian, terima kasih.